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Pyret Ovesson 

Samrådsgruppen för Biosfärområde Kristianstads 
Vattenrike 2022-09-26 
Plats: Niklas Göranssons våtmark 

1. Våtmarker
Per Torstensson berättar om arbetet med att följa upp sju våtmarker som anlagts med
hjälp av Kristianstads Vattenrike. Generellt gäller att skogsvåtmarker inte har så stor
effekt när det gäller brunifiering medan våtmarker i odlingslandskapet fungerar bra
när det gäller näringsretention. Per har också som uppgift att besöka samtliga
våtmarker som Vattenriket varit involverade i under åren. 45 st är besökta i dagsläget.

Visning av Niklas Göranssons våtmark. Diskussion om utformning, funktion, problem
och möjligheter.

Hans Cronert har följt de sju våtmarkerna avseende fåglar och trollsländor. Antalet
våtmarksfåglar varierar mellan två och 30 arter. Flest arter har setts i våtmarker i
slättbygden och ofta har det varit fler arter ju större våtmarken är. Antalet arter
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trollsländor är mer lika och ligger mellan 12 och 16 per våtmark. Artantalet är lika 
högt i skogsbygden som i slättbygden, medan arterna skiljer sig åt. Mer information 
finns i rapporten.  

 Våtmarksfåglar och trollsländor. Inventering av sju återskapade våtmarker i Helgeåns 
avrinningsområde 
 

2. Info från Länsstyrelsen Skåne 
• Åtgärder inom LifeRestored utförs på Hovby ängar 

 
3. Kort info från Naturum och Biosfärenheten 

 
Info från Naturum 

• Jättebra sommar med stort antal besökare 
• Under hösten kommer man ta emot många grupper 
• Många aktiviteter inom temaområdet HAV. Det blir bland annat tångsafari och 

håvning vid havet.  
• Den 8 oktober kommer Ellen Schagerström och Angela Wulff till Naturum och 

föreläser om alger   
 
Föreläsning om stenmård 
Per-Arne Åhlén, projektledare för invasiva arter på Jägarförbundet, håller föreläsning 
om stenmård på Önnestadsgymnasiet den 5 oktober. Åtgärden görs inom 
predatorprojektet. Föreläsningen är öppen för alla.  
 
Kort info 

• 28/11 Biosfärkonferens 
• Den 28-29 oktober reser tjänstemän från kommunen till Danmark för att få 

information om deras åtgärder mot järn och aluminium vid invallningsföretag.. 
På resan finns även representanter från länsstyrelsen, markägare och 
ålakademin m.fl. 

 
4. Inga övriga frågor 

 
 
Nästa möte den 13/2  

 
 
 

 
 
 

 

https://vattenriket.kristianstad.se/wp-content/uploads/2022/12/2022_4_faglar_trollslandor_HC.pdf
https://vattenriket.kristianstad.se/wp-content/uploads/2022/12/2022_4_faglar_trollslandor_HC.pdf
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